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Reactie college op schriftelijke 1STE termijn raad  

Programmabegroting 2018 – thematisch overzicht 
 

PROGRAMMA VEILIG LEEFKLIMAAT 

DOELENBOOM OPENBARE RUIMTE EN VERKEER 

ONDERWERP:  Fietspad Aadorpsweg (f35) 
Vanuit de fractie(s): D66 
Vraag: 
Kan het college er meer op aandringen bij onze buurgemeente dat de uitvoering van 
dit wegvak naar voren gehaald moet worden? 
 
Reactie college: 
In de contacten met de gemeente Almelo op bestuurlijk en ambtelijk niveau wordt dit al meegenomen. 
 
ONDERWERP:  Exploitatie begraafplaatsen / heroriëntatie begraafplaatsenbeleid 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
De begrote vermindering van het toegestane tekort op de exploitatie van de begraafplaatsen heeft 
eveneens niet onze instemming. Momenteel vindt een heroriëntatie plaats van het 
begraafplaatsenbeleid. Naar onze mening is dit voorstel voorbarig. Kunt u uitleggen waarom u dit toch 
opgenomen hebt in de begroting 2018? 
 
Reactie college: 
Het meerjarig financieel perspectief laat een gunstig beeld zien. Enerzijds blijven de inkomsten op 
niveau. Anderzijds lopen de kosten terug (rente en afschrijving op gedane investeringen nemen af).  
We gaan er vanuit, dat bij de heroriëntatie op het begraafplaatsen het financieel perspectief niet 
verslechtert.   
 

DOELENBOOM MILIEU EN VTH 

ONDERWERP:  Nieuwe agenda duurzaamheid Twenterand 
Vanuit de fractie(s): Fractie Laarman, PvdA 
Vraag: 

- De wethouder gaf tijdens het debat aan om met concrete voorstellen te komen richting de 
raad. Wat en wanneer kan de raad voorstellen verwachten omdat in de programmabegroting 
hierover niets is opgenomen 

- Op welke manier wil het College er voor zorgen dat het thema duurzaamheid blijvend op de 
agenda komt te staan. Zijn hier in de begroting ook middelen voor vrij gemaakt?  

- Is het College bereid om in de raadsvoorstellen de toets van duurzaamheid op te nemen?  

 
Reactie college: 

- Wij onderzoeken de mogelijkheden voor “groenere” leges, die passen bij onze gemeente en 
komen in 2018 met een voorstel. 

- De nieuwe Agenda duurzaam Twenterand 2018-2022 stellen we op in dialoog met de lokale 
samenleving. De Agenda met uitvoeringsplan wordt in 2018 ter vaststelling aan de raad 
aangeboden. Voor de Programmabegroting 2019 kan met het uitvoeringsplan een betere 
raming van benodigde middelen worden gemaakt, zodat ambitie en uitvoering in balans zijn. 

- Het aspect duurzaamheid wordt, waar relevant, vanzelfsprekend meegenomen in  integrale 
voorstellen aan de raad. 
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ONDERWERP:  Documentaire over duurzaamheid   
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag:  
Duurzaamheid: documentaire over duurzaamheid: Thomas Rau  
De PvdA vindt duurzaamheid een van de kernthema’s voor de komende jaren. Hoe kunnen we met 
elkaar er voor zorgen dat we energie neutraal worden, er voor zorgen dat steeds minder fossiele 
brandstoffen gebruiken, duurzaam de agrarische gronden gebruiken en duurzaam met 
gebruiksgoederen om gaan. In een documentaire van Tegenlicht vertelt architect Thomas Rau ons hier 
meer over……  https://www.youtube.com/watch?v=aoQoz9tkz6Q  
De PvdA vraagt het College om kennis te nemen van de voorstellen van Thomas Rau over 
duurzaamheid en haar voordeel daar mee te doen! 
 
Reactie college: 
De wethouder heeft kennisgenomen van de documentaire. 
 
ONDERWERP:  Engbertsdijksvenen 
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag:  
Kan het College aangeven op welke manier ze uitvoering gaat geven aan de motie die ingediend is 
door de PvdA en die gesteund is door een ruime meerderheid in de raad? 
 
Reactie college: 
Parallel aan het gebiedsproces N2000 Engbertsdijksvenen, zoeken wij met gebiedspartners zoals 
Staatsbosbeheer, Veenmuseum en NMO, naar meekoppelkansen o.a. voor versterken van recreatie 
en toerisme. Dit najaar zitten we samen met SBB en het Veenmuseum om tafel om de kansen en 
mogelijkheden verder met elkaar te bespreken.  

 

DOELENBOOM BOUWEN, WONEN, RUIMTELIJKE ORDENING EN VTH 

ONDERWERP:  Programmeren woningbouw 
Vanuit de fractie(s): D66 
Vraag: 
Kan het college ons vertellen hoever het hier nu mee staat? Zijn de panden verkocht 
of zijn de onderhandelingen in de afrondende fase? 
 
Reactie college: 
Marijkestraat 10 in Westerhaar 
Op 18 juli 2017 heeft het college de evaluatie met verkoopstrategie voor het voormalige schoolgebouw 
aan de Marijkestraat 10 in Westerhaar-Vriezenveensewijk vastgesteld.  De aspirant huurders met optie 
tot koop hebben afgezien van het maximaal drie jaar huren met daarna optie tot koop. We werken nu, 
volgens het collegebesluit d.d. 18-07-2017,  aan de resterende opties voor verkoop.  
 

Vredesplein 4 in Vroomshoop 
Recent is een principeverzoek afgewezen voor realisatie van 12 studiowoningen. Uit de eerste 
resultaten van het woonbehoefteonderzoek, waarover u op 20 september bent geïnformeerd, is niet 
naar voren gekomen dat hier in Vroomshoop behoefte aan is. In het voorjaar 2016 is een ander 
verzoek van zes of zeven zelfstandige wooneenheden en 2 tot 3 kamerappartementen afgewezen. De 
woonvisie (2016) biedt onder voorwaarden mogelijkheden tot de bouw van 2 nieuwe woningen. Dit 
pand wordt meegenomen bij brede onderzoek dat nu loopt om alle harde en zachte plannen in de 
diverse kernen tegen het licht te houden. 
 
In 2020 moeten we voldoen aan de door de provincie vastgestelde prognose van nog te bouwen 
woningen. Daarom moet er in de kernen een herprogrammering van de plannen plaatsvinden. Dit is 
een zorgvuldig traject dat meer tijd gaat vergen als er voorzienbaarheid moet worden gecreëerd om 
planschade te voorkomen. 
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ONDERWERP:  Woningbouw 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
In september 2017 werd het Woningmarktonderzoek Twenterand gepresenteerd. De resultaten van dit 
onderzoek leiden tot de conclusie dat geschikte bouwlocaties in de grootste kern van onze gemeente 
(i.c. Vriezenveen) niet meer voorhanden zijn. De nog wel beschikbare inbreidingslocaties hebben 
volstrekt onvoldoende aantrekkingskracht voor potentiële bouwers van eigen woningen. Dit ondanks 
de fors toenemende vraag. De CDA fractie heeft dit in de afgelopen maanden al meerdere keren 
geconstateerd, maar tot nu toe geen actie van het college op dit punt waar kunnen nemen. Kunt u ons 
aangeven want u op korte termijn aan deze uitdaging gaat doen? 
 
Reactie college: 
In het kader van het woningmarktonderzoek werken we aan een toetsingskader met daarin criteria 
waaraan we huidige en nieuwe woningbouwplannen toetsen om te kijken of ze voldoende inspelen op 
de actuele woonbehoefte. Naast de onherroepelijke bestemmingsplannen is er ruimte voor ca. 75 
woningen in de kern Vriezenveen. Er ligt een flink aantal initiatieven voor woningbouw op 
inbreidingslocaties in Vriezenveen. Deze plannen zijn veelal in de initiatieffase en behelzen bij elkaar 
ruim 50 woningen. Op korte termijn is het zaak om inbreidingslocaties in Vriezenveen in te vullen.  
In 2020 moeten we voldoen aan de door de provincie vastgestelde prognose van nog te bouwen 
woningen. Daarom moet er in de kernen een herprogrammering van de plannen plaatsvinden. Dit is 
een zorgvuldig traject dat meer tijd gaat vergen als er voorzienbaarheid moet worden gecreëerd om 
planschade te voorkomen. 
 
ONDERWERP:  Woningbouw/Zuidmaten Den Ham 
Vanuit de fractie(s): Fractie Laarman 
Vraag: 
Wanneer wordt de volgende fase in het plan Zuidmaten opgepakt, op dit moment zijn er nog 3 kavels 
beschikbaar om te bouwen? 
 
Reactie college: 
De voorbereidingen voor de volgende fase van Zuidmaten Oost en voor de locatie De Smithoek zijn 
begin 2017 opgepakt. In april 2017 is gemeente breed begonnen een woningbehoefteonderzoek om te 
achterhalen welke behoefte bestaat (aantallen en doelgroepen). Dit onderzoek nadert zijn afronding. 
Eind 2017 wordt er voor Den Ham een werksessie gehouden met belanghebbenden, omwonenden en 
bouwers/ontwikkelaars. Het is de bedoeling om in die bijeenkomst de lokale kennis tegen de 
uitkomsten van het onderzoek aan te leggen, input te krijgen en gezamenlijk te concretiseren voor 
welke doelgroepen op welke locaties gebouwd moet gaan worden.  
Aansluitend kunnen stedenbouwkundige opzetten worden gemaakt c.q. geactualiseerd en 
bestemmingsplannen worden opgesteld. Voor Zuidmaten Oost zal de gemeente het vervolg van de 
exploitatie zelf oppakken. Voor locatie De Smithoek is het voornemen voorbereiding en realisatie aan 
de markt over te laten. Bovengenoemde werksessie is vooral gericht op de nieuwbouwlocaties 
Zuidmaten-Oost en Smithoek. In 2020 moeten we voldoen aan de door de provincie vastgestelde 
prognose van nog te bouwen woningen. Daarom moet er in de kernen een herprogrammering van de 
plannen plaatsvinden. Dit is een zorgvuldig traject dat meer tijd gaat vergen als er voorzienbaarheid 
moet worden gecreëerd om planschade te voorkomen. 
 
 
ONDERWERP:  Veiligheid / evenementen 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Het college schrijft dat veel organisatoren van evenementen niet voldoende verantwoordelijkheid 
nemen voor de veiligheid bij evenementen. Waar is dit op gebaseerd? Zijn er grote problemen 
geweest? Hebben er ongelukken plaatsgevonden? Moet de gemeente zichzelf geen spiegel 
voorhouden en zien dat er slechts een papieren veiligheid gecreëerd wordt en daarmee organisatoren 
het vaak onnodig moeilijk maken om hun evenementen te organiseren? 
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Reactie college: 
In het voortraject bij de aanvraag van evenementenvergunningen blijkt dat slechts 10% van de 
vergunningsaanvragen compleet zijn. Dit is ondanks de contacten die er zijn met organisatoren van 
evenementen en de informatieavonden die in samenwerking met de Veiligheidsregio Twente, Politie, 
GGD en Brandweer zijn georganiseerd. Tijdens deze avonden is nadrukkelijk gewezen op het belang 
van het aanleveren van alle benodigde gegevens. 
 
Bij voorcontroles blijkt vaak dat meerdere voorschriften uit de verleende vergunningen niet worden 
nageleefd, zoals de indeling van het terrein op de plattegrond en constructie- en 
veiligheidsvoorschriften. Hierbij moet gedacht worden aan het aantal nooduitgangen, brandblussers,  
de opstelling van interieur dat bij calamiteiten in de weg staat, plaatsing van attracties en het blokkeren 
van routes van hulpdiensten. Bij constructieve veiligheid valt te denken aan het onveilig ophangen van 
lampen en geluidsapparatuur en de opstelling van eetgelegenheden waarbij gasinstallaties aanwezig 
zijn. Wij hebben het dus zeker niet over een papieren veiligheid. 
 
We werken als 14 Twentse gemeenten zoveel mogelijk op een gelijke manier. Er is een regionaal 
aanvraagformulier waarin elke gemeente dezelfde informatie bijlagen vraagt, zoals een veiligheidsplan 
en een plattegrond. Er is een website (http://www.vrtwente.nl/evenementen)  gemaakt waarop 
organisatoren precies kunnen zien wat de eisen zijn bij een aanvraag. Op deze manier heeft veiligheid 
een volwaardige plek.  
 
ONDERWERP:   Capaciteit handhaving   
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 
- Is er een sprake van onvoldoende capaciteit ten aanzien van handhaving en zo, ja waar is er 

sprake van ondercapaciteit?   

- Komt het College nog met voorstellen voor aanvullende capaciteit voor handhaving?  
 
Reactie college: 
Ja, in verband met de toename van het aantal aanvragen voor evenementen is er een tekort aan 
toezicht. Dit betreft het toezicht vooraf op eventuele (bouw) constructies, vluchtwegen, inrichting en 
brandveiligheid. Tevens gaat het hier om toezicht in verband met het alcoholgebruik en verstrekking 
aan minderjarigen tijdens evenement. 
Het aantal evenementenvergunningen is met ongeveer 10% toegenomen. Het gaat hierbij om grotere 
bewerkelijke evenementen die veel tijd en capaciteit kosten. Door noodzakelijke prioritering kan niet 
ieder evenement worden gecontroleerd. Voor de veiligheid van de inwoners/bezoekers is het van 
belang dat de controles kwalitatief goed worden uitgevoerd, om de risico’s voldoende in te dammen. 
Er is een toename van het aantal verzoeken tot handhaving. Ten opzichte van 2015 is er bijna een 
verdubbeling van het aantal handhavingsverzoeken.  

 

PROGRAMMA AANTREKKELIJKE GEMEENTE 

DOELENBOOM CULTUUR EN RECREATIE & TOERISME 

ONDERWERP:  Innovatieregeling (ASV) 
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 
Wat is de stand van zaken bij het opstellen van de innovatieregeling en is deze beschikbaar vanaf 1-1-
2018?   
 
Reactie college: 
De innovatieregeling wordt momenteel opgesteld en kan vanaf november worden besproken met 
organisaties en de klankbordgroep sociaal domein. Daarna zal de regeling in concept worden 
vastgesteld door het college en na vier weken inspraakperiode definitief worden vastgesteld. Of de 
innovatieregeling 1 januari 2018 in kan gaan, is afhankelijk van de tijd die nodig is om de regeling te 
bespreken met bovengenoemde betrokkenen. 
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ONDERWERP:  Synagoge Vriezenveen 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Voor deze begroting willen wij een oproep doen aan het college aangaande de synagoge in 
Vriezenveen. Een veel besproken gebouw en vele ideeën hebben de revue gepasseerd. Wij willen een 
toezegging vragen van het college aangaande het behoud van op zijn minst de voorgevel van deze 
synagoge als straatbeeld bepalend karakter in onze gemeenschap. Wat vind het college?  
 
Reactie college: 
Het college waardeert dat u aandacht heeft voor de synagoge in Vriezenveen.   
Het in stand houden van gemeentelijke monumenten is één van de subdoelen van het programma 
Aantrekkelijke Gemeente. Voor dit subdoel zijn geen financiële middelen beschikbaar gesteld in de 
programmabegroting 2018. Dit betekent dat wij geen toezegging omtrent de synagoge kunnen doen. 
 
ONDERWERP:  Zorgsaam Twenterand   
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Zorgsaam Twenterand is onterecht in diskrediet gebracht en naar de mening van de VVD dient de 
gemeente dit nu ook publiekelijk recht te zetten. Gaat de wethouder dit doen? 
 
Reactie college: 
Het geschil tussen Zorgsaam en de gemeente is opgelost en zoals het professionele organisaties 
betaamt, mogen we elkaar bevragen op inhoud en financiën. 

DOELENBOOM ECONOMIE EN WERKGELEGENHEID 

ONDERWERP:  Stimuleren werkgelegenheid 
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 
Wat gaat het College nu concreet doen aan het stimuleren van de werkgelegenheid in Twenterand?  
 
Reactie college: 
Bedrijven zijn de werkgelegenheidsmotor. Als gemeente ondersteunen we hier in. Sinds vorig jaar is er 
extra capaciteit op economie gezet. Dit betekent meer tijd voor ondernemers en daarmee meer tijd om 
mee te denken hoe het bedrijfsleven vitaal blijft. Dit uit zich onder andere in inspanningen op het 
gebied van revitalisering, het bijwonen van netwerkbijeenkomsten, meedenken in uitbreidingsplannen 
van bedrijven, op zoek naar financieringsbronnen en de relatie in de regio om betrokken te zijn bij 
onderwerpen zoals de Agenda van Twente.  
 
ONDERWERP:  Ondernemersfonds 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Dit investeringsfonds is een primeur speerpunt uit het GBT programma 2014-2018, die het meest vage 
paragraaf in de begroting van dit college is. Er is slechts te lezen dat dit fonds geïmplementeerd wordt 
in 2018 en dat het college daar jaarlijks € 100.000 voor uittrekt, te ontvangen via OZB op niet-
woningen. Verdere informatie is ons niet bekend, dan slechts uit beantwoording op vragen van de 
oppositie via de algemene beschouwingen n.a.v. de Kadernota in juli. Hieruit is op te maken dat er een 
“gemeentebreed” ondernemersfonds komt. Maar wie is het ondernemersfonds en welke rechtsvorm 
heeft het? Welke partijen maken daar onderdeel van uit? 
 
Dit is belangrijk om te weten, want deelname van bijvoorbeeld de industrie zal de bijdrage aan de 
winkeliersverenigingen aanzienlijk reduceren tot verwaarloosbare aantallen. Als we dan via geruchten 
vernemen dat ook de LTO betrokken is, dan blijft er voor de winkeliers en de toeristensector, die 
beiden toch vooral zorgen voor de aantrekkelijkheid in en buiten de kernen, bar weinig over dan enkele 
duizenden euro’s. Is dit nu de bedoeling? Vraag is dan ook hoe het geld ingezet wordt om de 
aantrekkelijkheid en leefbaarheid te vergroten. Of wordt het links en rechts verdeeld over de 
overkoepelende organisaties en that’s it? 
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Reactie college: 
Zoals gevraagd in de motie over het ondernemersfonds is eind 2016, in oktober en in december, een 
terugkoppeling geweest over de stand van zaken over het aanlooptraject. Dit is via een raadsbrief 
aangeboden. Daarnaast is in de beantwoording van de motie over het werkbudget economie nog een 
korte stand van zaken toegelicht.  
 
De gelden van het ondernemersfonds worden verdeeld onder de ondernemersverenigingen die op 1 
juli 2017 bij de gemeente bekend zijn. Een ondernemersvereniging wordt als zodanig gezien als ze 
minimaal 20% van de doelgroep in haar geografisch gebied vertegenwoordigt voor zover dit in de 
gemeente Twenterand ligt. Voor de periode 2018-2020 worden de volgende doelgroepen 
onderscheiden: 

 Landbouw: LTO 

 Bedrijventerreinen: IKVO, BBV, AZB 

 Winkelgebieden (Horeca, winkels en zakelijke dienstverlening in een winkelgebied): VOV, 

Ondernemend Vroomshoop, HAMI, AZB  

 Recreatie: partij nog te bepalen 

 

De gelden uit het fonds worden verdeeld over de ondernemersverenigingen naar rato van inbreng. 
90% van het ondernemersfonds zal naar rato worden verdeeld. 10% is bestemd voor de algemene 
promotie van Twenterand en om daarmee de aantrekkelijkheid en leefbaarheid te vergroten in de 
gemeente.  
 
Er is geen sprake van een rechtsvorm. Er is voor een intentieverklaring gekozen tussen de gemeente 
en de verenigingen. Jaarlijks worden afspraken gemaakt over de inzet van de gelden en hoe alles 
verloopt. De ondernemers zijn aan zet en de gemeente faciliteert waar nodig.  
 
Op dit moment worden de laatste zaken geregeld voor het ondernemersfonds. Er wordt geprobeerd 
om voor de begrotingsvergadering een laatste update te geven over het ondernemersfonds via een 
raadsbrief. 
 
ONDERWERP:  TTI/  Ondernemersfonds 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
In de motie van november 2015 staan een aantal opdrachten die niet beantwoord zijn richting de 
gemeenteraad. Is bijvoorbeeld onderzocht of de toeristenbelasting en een deel van de subsidie aan 
TTI structureel kan worden ingezet? Of TTI een andere rol dan nu kan spelen voor het 
ondernemersfonds? 
 
Reactie college: 
Het ondernemersfonds kenmerkt zich door een verhoging van de OZB niet-woningen die naar rato 
teruggegeven wordt aan de verschillende partijen. Het aandeel van de recreatieve sector is zeer gering 
in het ondernemersfonds.  
 
De nieuwe Algemene Subsidieverordening verlangt dat een instelling inzicht geeft in wat ze jaarlijks 
gaan doen, op basis daar van wordt subsidie toegekend. Dat geldt ook voor de TTI. Hierdoor is het niet 
wenselijk om subsidie structureel toe te kennen aan een instelling zonder jaarlijks afspraken te maken 
over activiteiten en prestaties.  
 
ONDERWERP: OZB verhoging / Agenda van Twente   
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Er is tijdens de Kadernota-behandeling een amendement van de 3 C’s aangenomen, die alleen door 
henzelf werd ondersteund, waarin de extra OZB-verhoging de komende jaren vervangen wordt door 
een greep van 5,5 ton uit de Cogas-gelden en de gerealiseerde verdiensten van onze inwoners via de 
afvalstoffenheffing ad 1,45 ton. Het gaat om de basisbijdrage van € 7,50 per jaar. In de toelichting 
wordt geschreven dat het geld “ook ingezet kan worden voor duurzaamheidsprojecten, asbestsanering 
en innovaties.” Vervolgens, om aan de “volledige ambities” te kunnen voldoen, wat deze ook moge 
zijn, zou onderzocht worden een bijdrage beschikbaar te stellen van € 5 per inwoner. In de begroting 
wordt hierover geschreven dat er hiervoor een bestemmingsreserve wordt aangemaakt die gevoed 
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wordt uit dezelfde Cogas-gelden. Terwijl u tevens schrijft dat “uit onbenutte belastingcapaciteit een 
bedrag gegenereerd is van 1 ton.” Hierdoor volgt er een extra OZB-verhoging. Wat is er nu exact 
gebeurd? Verzoek om een heldere uiteenzetting gevraagd. 
 
Reactie college: 
Er is een bedrag in de begroting opgenomen voor de Agenda van Twente van € 255.000. De dekking 
hiervan is als volgt: 
* Een hogere dividend uitkering van Twence van € 145.000  
* De bestemmingsreserve Agenda van Twente van € 110.000  
 
Daarnaast is voor projecten van de Agenda van Twente een bedrag opgenomen van € 170.000. De 
dekking hiervan komt geheel ten laste van de bestemmingsreserve Agenda van Twente. 
 
De bestemmingsreserve is gevoed door storting van € 1.400.000 uit de eenmalige Cogas gelden (5 
jaar x € 280.000). De vorming van deze reserve is besloten bij vaststelling van de berap 2017. 
 
ONDERWERP: Reservering € 5,00 per inwoner / Agenda van Twente 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
De voorgestelde aanvullende reservering van € 5.00 per inwoner om de volledige ambitie van de 
Agenda van Twente mogelijk te maken is niet in overeenstemming met het betreffende raadsbesluit. 
Kunt u een verklaring geven waarom u dit alsnog opgenomen hebt in de begroting? Wij kunnen 
hiermee niet instemmen. De hiermee samenhangende verhoging van de lasten van onze inwoners 
wijzen wij derhalve af.  
 
Reactie college:  
In de begroting is voorgesteld dat € 5 per inwoner wordt gereserveerd om deel te kunnen nemen aan 
de projecten van de Agenda van Twente. Het voorstel is in de begroting verwerkt. Er is in 2017 een 
bestemmingsreserve gevormd die gevoed is uit de eenmalige Cogas-gelden. Dit is besloten in de 
berap 2017. 
 

DOELENBOOM SPORT 

ONDERWERP:  Sportvisie 
Vanuit de fractie(s): PvdA, D66, GBT, VVD 
Vraag: 

- Kan het College aangegeven wanneer de sportvisie aan de Raad wordt voorgelegd en of extra 
middelen beschikbaar moeten worden gesteld?  

- U geeft aan dat in 2017 de sportvisie opgesteld word ten dat in 2018 gestart wordt met de 
uitvoering. De sportvisie wordt in de 2e helft van 2017 vastgesteld. Wij zitten nu inmiddels ver 
in de 2e helft en hebben de stukken nog niet mogen ontvangen. 

- Tevens wil het college een nieuwe sportvisie opstellen. Prima, was ook al bekend, maar dan 
wel met inspraak en draagvlak vanuit het veld. Bovendien eerst de sportvisie en daarna praten 
over besparingsmogelijkheden. En niet andersom, want geld volgt beleid. GBT nieuwgierig 
naar de vorderingen inzake het privatiseren van sportaccommodaties. Met welke 
sportverenigingen is hierover gesproken? Welke clubs hebben belangstelling? Hoe ver staat 
het op dit moment met de mogelijkheden voor mensen met afstand tot de arbeidsmarkt via de 
Participatiewet, waaronder ook statushouders, bij werkzaamheden voor onderhoud op de 
sportvelden in te zetten? 

- Kan de wethouder hier de raad een uitleg over geven, is dit wat er bedoeld wordt met het 
verhogen van de kostendekkendheid en wanneer komt u met de sportvisie?  

 
Reactie college: 

- Conform de planning: de concept-visie wordt binnenkort door het college vastgesteld. Daarna 
ligt de visie vier weken ter inzage. De volgende stap is dat de eventuele reacties worden 
verwerkt in de nota. Vervolgens gaat de sport- en beweegvisie ter vaststelling naar de 
gemeenteraad. De verwachting is dat de nota in het eerste kwartaal van 2018 aan de 
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gemeenteraad wordt aangeboden. De kans is reëel aanwezig dat er extra middelen 
beschikbaar moeten worden gesteld voor de uitvoering van deze visie.  

- Verdere stappen inzake privatisering van sportaccommodaties moeten nog verder uitgewerkt 
worden. Vrijwilligerstaken lopen via IVT. Daar maken wij gebruik van om voor mensen met een 
afstand tot de arbeidsmarkt vrijwilligerswerk voor te vinden.  

- Kostendekkendheid 
In een ambtelijke notitie, bedoeld als discussiestuk met het sportplatform en hun achterban, is 
een percentage genoemd. Van de verenigingen wordt gevraagd om mee te denken om de 
door de raad vastgestelde verhoging van de kostendekkendheid te realiseren. Hierover zijn we 
momenteel intensief in overleg met het sportplatform. 
 

ONDERWERP:  Sport 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
De buitensport staat op termijn een tariefsverhoging van 16% te wachten. Is dat niet te veel van het 
goede? Zijn al deze voorstellen door het platform Sport gedeeld en besproken met de sportclubs en is 
er draagvlak voor uw voorstellen? 
 
Reactie college: 
Het percentage is genoemd in een ambtelijke notitie, bedoeld als discussiestuk met het sportplatform 
en hun achterban. Van de verenigingen wordt gevraagd om mee te denken om de door de raad 
vastgestelde verhoging van de kostendekkendheid te realiseren. Hierover zijn we momenteel intensief 
in overleg met het sportplatform. 
 
ONDERWERP:  Combinatiefunctionarissen 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
De bedoeling zou zijn dat instellingen de financiële verantwoordelijkheid hierin op zich zouden nemen. 
Is dat ook gebeurd? Op welk terrein worden deze functionarissen ingezet: cultuur, sport of welzijn? 
Hoe zal dit worden gefinancierd? 
 
Reactie college: 
De combinatiefunctionarissen zijn niet in dienst genomen bij de gemeente. Zij zijn allemaal werkzaam 
bij externe partners, namelijk: 

 Het Punt (coördinator) 

 Stichting ZorgSaam Twenterand (sport & onderwijs, cultuur-onderwijs) 

 Stichting Openbare Bibliotheek Twenterand 

 Stichting De Cirkel  (onderwijs) 
Dit is de stand van zaken per 1 september 2017 
 
In totaal betreft het 4,4 formatieplaatsen. 
 
Combinatiefunctionarissen worden (vraaggericht) ingezet om samenwerking te stimuleren en sport- en 
culturele verenigingen, onderwijs en overige maatschappelijke partners te ondersteunen. Op deze 
manier leveren zij een belangrijke bijdrage aan de realisatie van gemeentelijke doelstellingen (sport & 
bewegen, cultuur, gezondheid en sociaal domein). 
 
De financiering voor 2018 vindt als volgt plaats: 
 

Personeelskosten 

 

Financiering 2018 

Rijk Derden Gemeente 

€ 227.000 € 88.000 97.000 € 42.000 

 
De gemeentelijke bedrag (ad. € 42.000) wordt als volgt gedekt: 

 € 15.000 Coördinatie (structureel opgenomen in de meerjarenbegroting). Dit bedrag is 
bestemd als financiering van de coördinator. Het is namelijk niet mogelijk om voor de 
financiering van deze functie een externe partij te vinden omdat het een coördinerende functie 
betreft. De coördinator is niet in dienst van de gemeente maar van Het Punt. 
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 € 10.000  (reserve brede scholen) 

 € 17.000  (eenmalig opgenomen in de begroting 2018) 
 
ONDERWERP:  Nieuwbouw Zwembad 
Vanuit de fractie(s): GBT, Fractie Laarman 
Vraag: 

- Op dinsdag 17 oktober gaan we nogmaals met elkaar in debat over het nieuw te bouwen 
zwembad op de onlogische Vriezenveense locatie in Noord. Wij volstaan hier daarom met een 
simpele vraag: u heeft aangegeven de prijs en loonstijgingen te willen indexeren met 
terugwerkende kracht vanaf 01-01-2017.  Graag vernemen wij van u op welke pagina wij in de 
(meerjaren)begroting deze cumulatieve verzwaring (inclusief dekking) kunnen vinden. 

- Het college heeft vorig jaar een lening van 7.4 miljoen afgesloten voor een nieuw te bouwen 
overdekt zwembad, kunt u mij aangeven waar ik deze lening in de begroting 2018 terug kan 
vinden? 

 
Reactie college: 

- De verwachting is dat het nieuwe overdekt zwembad uiterlijk 2020 opgeleverd zal kunnen 
worden en samen met het buitenbad De Zandstuve in exploitatie zal worden genomen door 
een private onderneming. Dat betekent dat de indexering vanaf de programmabegroting 2019 
zal worden verwerkt wanneer oplevering en ingebruikname nog in 2019 zou plaatsvinden. 

- Deze lening is in de begroting niet terug te vinden. Slechts de rentelasten van de lening zijn, 
conform BBV-voorschriften, verantwoord in de begroting. 
 

PROGRAMMA MAATSCHAPPELIJKE ONTWIKKELING EN ZELFREDZAAMHEID 

ALGEMEEN 

ONDERWERP:  Blackbox 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Is de blackbox al open? 
Tijdens de Kadernota hebben wij u vragen gesteld over de controle op zorggeld. Kunt u de garantie 
geven dat de rekeningen die u betaald ook werkelijk ten goede komen van zorg voor onze inwoners? 
Voorbeelden genoeg in den lande op te noemen, waarbij schepen vol geld verdwenen zijn. Of in de 
zakken van bestuurders of in de grote pot van zorginstellingen. Hoe heeft de gemeente Twenterand 
daar grip op? Hoe zit het met die blackbox van instellingen? 
Het geld dat wij als gemeente uitgeven aan zorg en ondersteuning, moet terecht komen bij de mensen 
die dat nodig hebben. Zorggelden mogen niet oneigenlijk of zonder doel worden ingezet. De 
zorgbudgetten van de gemeente staan fors onder druk. Dus het aanpakken van fraude maar ook de 
kans op het maken van fouten verkleinen zijn oplossingen die niet vrijblijvend zijn. Binnen lokale 
dagbestedingsvoorzieningen zwaait personeel met een rode vlag! De werkdruk is te hoog, er is te 
weinig personeel om de mensen zorg te bieden en dat alles doet afbreuk aan de kwaliteit. Dit betreft 
inwoners van de gemeente Twenterand waarvoor de gemeente betaald voor goede zorg en 
ondersteuning. Hoe wordt het geld dat betaald wordt dan ingezet? Of dekt de prijs niet datgene wat 
ingezet wordt? Hoe dan ook, actie in de taxi en leg ons eens uit hoe het zit! Het kan niet zo zijn dat we 
zo’n krachtig ‘Samen14’ hebben en dat dit vraagstuk onbeantwoord blijft! 
 
Reactie college: 
Wij hebben contracten gesloten met aanbieders die aansluiten bij de zorg die noodzakelijk is in 
Twenterand. In onze “controlpiramide” werken (signalen van) consulenten/inwoners, contractbeheer, 
backoffice, financiën & control met de accountants (van de instellingen én de gemeente) lokaal en 
regionaal nauwgezet samen om te zorgen dat gelden ook voor hun doel besteed worden. Daarboven 
houdt de Veiligheidsregio zich intensief bezig met ondermijning in de zorg zodat uitwassen daar waar 
mogelijk worden voorkomen. Voor meer informatie willen wij u verwijzen naar de periodieke 
rapportages over de decentralisaties van het sociaal domein en uw mogelijkheden via de 
Klankbordgroep Sociaal Domein van uw raad.  
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ONDERWERP:  Bijsturing zorgkosten 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 

- Is de wethouder er voorstander van, teneinde de zorgkosten betaalbaar te houden, de 
opbrengsten van de OZB te koppelen aan de ontwikkeling van deze zorgkosten, zoals in dit 
artikel wordt voorgesteld?  

- Moeten we ons zorgen maken dat deze bijsturing niet volgens wens verloopt, na het lezen van 
de tweet van de wethouder? 

 
Reactie college: 
Over de financiën sociaal domein en de te volgen richting is reeds meerdere keren gesproken. Onze 
aanpak is geënt op de lokale (transformatie)visie met de voorgestelde maatregelen binnen de 
financiële kaders zoals afgestemd met uw Raad (zoals recent vastgesteld in de Kadernota 2018, met 
de zoekrichtingen/maatregelen en het loslaten van de budgettaire neutraliteit). Het besef dat niet de 
gehele tekortreductie in het sociaal domein zelf gevonden kan worden is hieronder een getrokken 
conclusie én een hard uitgangspunt, zeker in combinatie met het lokale uitgangspunt dat alle inwoners 
de ondersteuning moeten blijven ontvangen die nodig is, de geldende wettelijke eisen in combinatie 
met het huidige niveau van rijksfinanciering, die voor vele gemeenten ontoereikend is.  De combinatie 
van meerdere zoekrichtingen in combinatie met maatregelen in het sociaal domein kenmerken onze 
aanpak in de Kadernota en de voorliggende concept begroting 2018. U ziet de verschillen met het 
geciteerde artikel. Wij hechten aan eensgezindheid in de strategie met uw Raad en zijn op koers 
waarbij wij verwachten gefaseerd de vruchten hiervan te kunnen plukken. Wij bespeuren de wil om 
sneller te kunnen oogsten, maar beseffen dat dergelijke veranderprocessen in het maatschappelijk 
leven tijd kosten. In de notitie “Bijsturing in het sociaal domein” (okt. 2016), waar u eveneens uit citeert,  
wordt uitvoerig beschreven onder welke omstandigheden deze ingrepen plaatsvinden en wordt het 
grote belang van bestuurlijk en maatschappelijk draagvlak danwel begrip voor deze richting in dit 
veranderproces benadrukt. We zijn naar onze mening samen goed op weg en over onze inzet en 
‘drive’ om de gestelde doelen te bereiken hoeft u zich eveneens geen zorgen te maken.   
 
ONDERWERP:  Accountantskosten / bezuiniging maatschappelijke instellingen 
Vanuit de fractie(s): D66 
Vraag: 
We hebben te kampen met een forse bezuinigingsopgave maar krijgen via de 
achterdeur de rekening gepresenteerd. Hoe moeten wij de inwoners van Twenterand 
uitleggen dat wij € 250.000 bezuinigen op de maatschappelijke instellingen en 
vervolgens € 53.000 uitgeven aan extra controle op de instellingen? 
 
Reactie college: 
De overschrijding op de accountantskosten zoals vermeld in de bestuursrapportage 2017 betreft 
kosten die betrekking hebben op onze eigen accountant en onze eigen jaarrekening. Over het boekjaar 
2016 is sprake geweest van een zeer arbeidsintensief traject, met complexe materie,  om over 2016 
een goedkeurende verklaring te krijgen. Dit heeft geleid tot een overschrijding van € 53.000.  
 
ONDERWERP:  Optimale zorgverlening tegen betaalbare tarieven 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Verder zijn wij van mening dat de doelgroepen ook nadere aandacht behoeven. Van groot belang is 
het naar onze mening dat werken financieel aantrekkelijker moet zijn dan het hebben van een 
uitkering. In de toelichting op de begroting wordt vermeld dat bijstandsgerechtigden gezamenlijk 
tenminste dienen te beschikken over een inkomen op bijstandsniveau. Dat heeft onze volledige 
instemming maar roept toch bij ons vragen op wat gedaan kan worden in situaties die werken 
financieel onvoldoende aantrekkelijk maken. In dit verband willen wij niet te gedetailleerd ingaan op 
mogelijkheden. Ook de SGP neemt deel aan de raadswerkgroep sociaal domein en zal daar haar 
bijdrage leveren om te zoeken naar de koppeling: optimale zorgverlening tegen betaalbare tarieven. 
Graag een toelichting. 
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Reactie college: 
Uw opmerkingen rond arbeidsparticipatie zijn herkenbaar en inderdaad ook wel complex. Het voert te 
ver en doet het onderwerp geen recht om dit nu even schriftelijk af te doen. Het is ons inziens een 
goed idee om dit thema evenals de betaalbaarheid van de zorg in de Klankbordgroep Raad Sociaal 
Domein te bespreken. 
 
ONDERWERP:  Sociaal Domein 
Vanuit de fractie(s): SGP, GBT, PvdA, CU 
Vraag: 

- Voor onze fractie is het van essentieel belang dat de overheid de zwakkere mensen in de 
samenleving de ondersteuning geeft die ze behoeven. Deze zorg kan van verschillende aard 
zijn. Zorg kan zijn financieel, maar ook informatief, materieel, en niet in het minst belangrijk, 
faciliterend. In onze ogen kan juist de gemeente als regisseur van dit domein hier een 
belangrijke rol vervullen. Dat vereist een deskundig ambtenarenbestand. Naar onze mening is 
dit een eerste stap om een goed beeld te krijgen wat verbeterd kan worden. Juist in het sociaal 
domein dreigt een giga financieel tekort te ontstaan. In deze begroting is het probleem 
opgelost door de reserves aan te spreken, die hiervoor ook bestemd zijn. Maar als deze 
reserves op zijn, dient er een alternatief te zijn om de mensen met beperkingen de steun te 
verlenen die ze behoeven. Daarom is een goed inzicht en kennis vereist van het reilen en 
zeilen in het sociaal domein. Graag een toelichting 

- Kortom: verschillende cijfers, die op verschillende niveaus door verschillende ambtenaren 
worden gepresenteerd. Hoe kan dit? Waarom is er geen onderlinge afstemming? En wat is nu 
het echte verhaal? 

- Kan het College de raad meer inzicht geven in een financiële onderbouwing van de 
transformatie in het sociale domein?  

- Wij blijven aandacht vragen voor de lobby van dit college naar Den Haag. Wethouder 
Binnenmars heeft ons toegezegd onze opmerkingen ter harte te nemen en ermee aan de slag 
te gaan. Wat is de huidige stand van zaken college ? 
 

Reactie college: 
- Rond de nieuwe taken doen wij veel aan kennisvergaring en kennisdeling ook met uw Raad. 

Via de periodieke rapportages Decentralisaties en via de planning en control stukken delen wij 
de informatie over het reilen en zeilen in het sociaal domein, inclusief de vernieuwingen uit het 
ontwikkelprogramma Transformatie. Nadere inzichten kunnen ook worden gedeeld in de 
recent opgerichte klankbordgroep Sociaal Domein uit uw Raad. 

- De financiën van het sociaal domein vormen een complex geheel. Regelmatig wordt uw Raad 
geïnformeerd en ook inderdaad wordt ook mondeling uitleg gegeven van de ontwikkelingen  en 
voorgestelde c.q. ingezette maatregelen. Elke keer een actualisatie maakt wellicht dat u helaas 
verschillen ervaart en onbedoeld verkeerde tellingen genereert. Wij adviseren u – voor nu - uit 
te gaan van de actuele stand van zaken, zoals opgenomen in de programmabegroting 2018. 
Hierin staat de besparing als zoekrichting/maatregelen sociaal domein/Eigen Kracht. In het 
saldo 2018 is rekening gehouden met een besparing € 250.000 en daarna met jaarlijks  
€ 500.000 in 2019 - 2021.  Ons ‘maatregelenpakket op een rij’ (zie ook bijlage kadernota 2018) 
waar u naar verwijst, ligt als actie en onderlegger onder deze forse meerjarenopgave.  

- Via diverse stappen is ons transformatiebeleid opgezet. Van de Beleidsnota Transformatie, 
naar de Bijsturingsnotitie (met de eerste voorstellen) en vervolgens naar de Maatregelen bij de 
Kadernota 2018 (bijlage 1 Kadernota).  Maatregelen die zijn ingezet zijn o.a. de POH jGGZ, de 
gezinswerker en de beperking van de gemeentepolis. De bijlage in de kadernota geeft onze 
targets weer waar besparingen verwacht worden. Dit vergt wel enige tijd, vandaar dat 
gefaseerd middelen zijn opgenomen in de zoekrichting ‘Eigen Kracht” in de begroting 2018 ad. 
€ 250.000 voor 2018 naar € 500.000,- voor de verdere jaren. De financiële opgave is zoals u 
weet dermate groot, dat middels de vaststelling van de Kadernota de budgettaire neutraliteit 
verlaten is. Onze visie is gedeeld: de zorg wordt geboden waar nodig en we zetten vooral in op 
preventie, eigen kracht en het voorveld. 
Naast besparingen op kosten zijn er inderdaad ook investeringen. In deze begroting wordt de 
gezinswerker en Langgezond dan ook opgenomen in financiële zin. Maar dat is niet alles. Ons 
hele beleid zal de transformatiefocus moeten hebben. Veel actie zit ook in anders werken en 
kijken naar zaken. Het werken in de kernen, het bevorderen van uitstroom en afschaling en het 
interveniëren in verwijspatronen zal ook zijn vruchten moeten afwerpen. Dit vergt inzet in 
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personele zin in dit veranderproces. Tijdens het proces gaan wij concretiseren waar mogelijk. 
Over de recente stand van zaken rond de transformatie verwijzen wij naar de stand van zaken 
Decentralisaties oktober 2017 die binnenkort verschijnt. 

- Wij benutten alle mogelijkheden om onze financiële problematiek onder de aandacht te 
brengen. Niet alleen via de regionale samenwerking maar ook via het meedoen aan 
onderzoeken, zoals onlangs NOS/Binnenlands Bestuur.  Binnenkort staat op de planning dat 
bij het bezoek aan VWS, ook dit thema door de portefeuillehouder wordt ingebracht. 

 

DOELENBOOM SOCIALE ZAKEN 

ONDERWERP:  Armoedebestrijding en schuldhulpverlening 
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 

- In de 1e notitie plan aanpak extra gelden armoedebestrijding onder kinderen staan de 
maatregelen om armoede onder kinderen tegen te gaan. Hiervoor is € 157.184 beschikbaar in 
201). Wat is hiervan tot nu toe besteed? Is dit zelfde bedrag ook voor 2018 beschikbaar?  

- Het College geeft aan dat deze middelen worden opgenomen binnen het totaal van de 
beschikbare middelen voor het minimabeleid. Kan het College dan wel inzichtelijk maken dat 
deze middelen in zijn totaliteit worden besteed voor armoedebestrijding onder kinderen?  

- Kan het College aangeven wanneer in 2018 het armoedebeleid en schuldhulpverlening wordt 
geëvalueerd?  

- Kan het College aangegeven of zij vindt dat de beschikbare middelen voor het armoedebeleid 
toereikend zijn en op grond waarvan?  

 
Reactie college: 

- De Staatssecretaris heeft in een brief d.d. 11 november 2016 aangegeven dat het om een 
structureel bedrag van €157.184,- gaat. De extra middelen zijn met name beschikbaar gesteld 
voor de uitbreiding van het schoolpakket met een fiets, een verhoging van het bedrag naar 
€180,- voor de doelgroep voortgezet onderwijs én een verhoging van de norm van 110% naar 
120%. De beleidsregels die deze uitbreiding mogelijk maken zijn op 1 augustus van dit jaar 
gepubliceerd. Er moet dus rekening worden gehouden met het feit dat deze nieuwe regeling 
nog maar slechts een kleine 3 maand bestaat. In 2017 is er tot nu toe 38 keer een beroep 
gedaan op  het schoolpakket, aanvragen hiervoor stromen het gehele jaar door binnen maar 
dit aantal ligt enigszins achter op de vooraf ingeschatte verwachting. We zien daarnaast een 
toename in het aantal aanvragen binnen het jeugdsportfonds en cultuurfonds.  Het betreft 
structurele middelen, ook dus voor 2018 is het in de begroting opgenomen. 

- De middelen die beschikbaar zijn voor armoedebestrijding onder kinderen worden conform 
beleid en het gemaakte plan ingezet. Een deel is expliciet toerekenbaar en verantwoordbaar 
aan de doelgroep kinderen, een andere maatregel zoals inzet van de meedoen-regeling komt 
indirect ook bij kinderen terecht en is dus niet expliciet toerekenbaar.  Zoals hierboven reeds 
aangegeven zien wij dat het aantal aanvragen enigszins achterligt op vooraf ingeschatte 
verwachtingen. Wij bezinnen ons op nadere acties om het gebruik ervan te vergroten.  
Middelen die niet gebruikt worden in de reserve minima gestort.  

- De huidige beleidsnota’s (Minimabeleidsplan 2015 t/m 2018 en Schuldhulpverlening 2012-
2015 (verlengd t/m 2018)) lopen t/m 2018. Bij het maken van een nieuwe geïntegreerde nota 
voor het gehele sociale domein voor 2019 en verder, wordt het minimabeleid meegenomen. 
Uiteraard is evaluatie tot een van de onderdelen van dat beleidstraject.  

- Zoals eerder aangegeven in jaarstukken 2016 en in de tussenevaluatie van het Minimabeleid 
is merkbaar dat de financiële ruimte steeds beperkter wordt. Het succes van het ingezette 
beleid wordt zichtbaar want er wordt een groter beroep gedaan op de minimaregelingen (met 
uitzondering van het schoolpakket) en bijzondere bijstand. Voor het jaar 2019 en verder is de 
reserve minima naar verwachting uitgeput en ligt het in de lijn der verwachting dat bij het 
opstellen van nieuw beleid, danwel bij de kadernota 2019 of programmabegroting extra 
middelen gevraagd worden.  
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ONDERWERP:  Vertrouwensexperiment 
Vanuit de fractie(s): D66 
Vraag: 
Hoe staat het college tegenover deze vorm van experimenten, en is het college 
eventueel voornemens om deel te nemen aan een vertrouwensexperiment? 
 
Reactie college: 
Het college is voor de komende periode niet van plan om te starten met een vertrouwensexperiment 
omdat dit niet past binnen het huidige beleidskader (Re-integratiebeleidsplan 2015 t/m 2018).  
 
ONDERWERP:  Beschut werken   
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 
Wat is de stand zaken met betrekking tot de ontwikkeling van de Maatschappelijke Onderneming 
vanuit SOWECO?  
 
Reactie college: 
Doorontwikkeling maatschappelijk onderneming 
SOWECO NV heeft in oktober 2016 een businessplan gepresenteerd. Dit plan beschrijft de wijze 
waarop de (door)ontwikkeling naar een maatschappelijke onderneming vorm kan krijgen. De 
bestuurders van de in de GR SOWECO deelnemende gemeenten hebben dit businessplan besproken 
in hun colleges en gemeenteraden om te komen tot een standpuntbepaling over de toekomst van het 
bedrijf. In het eerste kwartaal van 2017 hebben de bestuurders en voorzitter van de Raad van 
Commissarissen (RvC) elkaar op de hoogte gebracht van de lokale standpunten, inzichten en vragen. 
De standpunten waarover overeenstemming bestaat, zijn vervat in de notitie gezamenlijke conclusies 
en vervolg ontwikkeling SOWECO. Hierover is de raad geïnformeerd in het tweede kwartaal van 2017. 
 
Met de ontwikkeling van de MO wordt de bestaande kennis en expertise van SOWECO, die inzetbaar 
is voor toekomstige activiteiten in het sociaal domein, veilig gesteld. Door het verwerven van 
aanvullende dienstverlening uit de markt en aanvullende dienstverlening naar gemeenten wordt het 
verlies aan operationeel resultaat uit SW-activiteiten verder beperkt. 
 
De volgende trajecten worden uitgevoerd door SOWECO in samenwerking met de gemeente 

o Het begeleiden van personen met een indicatie sociale werkvoorziening en een uitkering op 
grond van de Participatiewet die opgenomen zijn in het doelgroepenregister.  

o Loonkostensubsidies.  
o Re-integratietrajecten (arbeidsfit, werknemersvaardigheden).  
o Prestatieladder Sociaal Ondernemen.  
o Project Nieuwe Twenteranders.  
o Detachering. 
o Werkgeverschap Nieuw beschut. 

 
Ondertussen wil de gemeente Twenterand de mogelijkheden van de MO Soweco nog meer en 
optimaal gaan uitnutten. Een intensievere samenwerking zal synergetische effecten bewerkstellingen 
die een doorwerking moeten hebben op het resultaat van arbeidsmarkttoeleiding en het creëren van 
netwerken. Hierbij dient gebruik te worden gemaakt van elkaars kwaliteiten, de organisatiestructuur en 
cultuur in het belang van ons doel: een duurzame uitstroom van uitkeringsgerechtigden.  
 
In het vierde kwartaal van 2017 wordt de raad wederom geïnformeerd over de doorontwikkeling van de 
MO. 
 
T.a.v. stand van zaken m.b.t. beschut werk: 
De 14 Twentse gemeenten werken op gebied van arbeidsmarkt en sociale zekerheid samen in het 
regionaal portefeuillehouder overleg arbeidsmarkt. Dit jaar hebbende 14 Twentse colleges en daarna 
de regionale portefeuillehouders gezamenlijke standpunten ingenomen en een besluit genomen ten 
aanzien van het arbeidsvoorwaardenpakket, het dienstverband, het benaderen van de potentiele 
doelgroep en afspraken met het UWV.    
De Twentse gemeenten hebben de SWB (SW-bedrijf regio Midden Twente) en Soweco NV gevraagd 
een aanbod te doen voor de uitvoering van het formeel werkgeverschap. De gemeente Twenterand 
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kiest ervoor het formeel werkgeverschap bij Soweco NV oftewel de Maatschappelijke Onderneming 
(MO) te beleggen.  
De wettelijke taakstelling voor het jaar 2017 is voor de gemeente Twenterand gesteld op 5 beschutte 
werkplekken. Voor het jaar 2018 is het voorlopig aantal gesteld op 8. Momenteel is voor 2 kandidaten 
een advies van het UWV aangevraagd. Het streven is om de beschutte werkplekken eind 2017 
gerealiseerd te hebben. Hiermee voldoet Twenterand voor het jaar 2017 aan de wettelijke taakstelling. 
 
ONDERWERP:  Statushouders en inburgering 
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 

- Welke initiatieven neemt het College om actief vluchtelingen te laten inburgeren en zo snel 

mogelijk toe te leiden naar vrijwilligerswerk en betaald werk?  

- Is het College bereid om met buurtgemeenten te komen tot een “offensief voor inburgering en 

werk”? 
 
Reactie college: 

- In de periode van 2015 tot 2017 is gewerkt aan de professionalisering van de samenwerking 
met Vluchtelingenwerk Oost Nederland, afdeling Twenterand (=VWON), met als doel dat 
prestaties op het gebied van maatschappelijke begeleiding (waaronder toeleiding naar 
inburgering) beter te monitoren. Mede door de goede prestaties van VWON heeft ons college 
besloten om de samenwerking met VWON te continueren tot 1 januari 2019.  

Daarnaast zijn de volgende (re-integratie)activiteiten opgepakt in de periode van 2016 tot 
heden:  

Pilot “Nieuwe Twenteranders”; er zijn op dit moment 16 nieuwe Twenteranders aan de slag bij 
Soweco met als doel arbeidsritme op te doen c.q. uit te stromen naar betaald werk; 

“Reguliere” re-integratie werkzaamheden door onze werkconsulenten, waardoor al veel nieuwe 
Twenteranders zijn uitgestroomd dan wel zelfredzamer zijn geworden.  

Deelname aan de ambtelijke regietafel en de werkgroep “statushouders aan het werk”. 
Hoofddoel is kennisdeling en het meedoen aan regionale (Twentse) initiatieven, zoals het 
zoeken van geschikte en gekwalificeerde nieuwe Twenteranders voor het ondernemerschap 
en/of regionale krapteberoepen, zoals stukadoors.  

- De uitrol van extra taallessen voor nieuwe Twenteranders naast de reguliere inburgering. 
Deelname van nieuwe Twenteranders aan deze extra taalcursussen leidt tot: 

a. Meer integratie en participatie in de Twenterandse samenleving en daarbuiten; 
b. Het eerder behalen van het inburgeringsexamen; 
c. Een beter slagingspercentage van Twenterandse cursisten; 
d. Een vergrote kans tot uitstroom uit de bijstandsuitkering; 
e. De nieuwe Twenteranders een positieve push te geven om actief een bijdrage te leveren aan 

onze samenleving.  
In de tweede week van november wordt deze pilot uitgevoerd door Enoch Educatie en het                       
ROC van Twente. Door deze extra investering zijn nieuwe Twenteranders circa 32 uur per 
week met taal bezig, omdat taal volgens ons college het belangrijkste instrument is om 
integratie en participatie te realiseren in onze samenleving.  

 
Alle bovenstaande initiatieven leiden er toe dat een nieuwe Twenterander integreert en 
participeert in onze samenleving en dat de uitkeringsafhankelijkheid sterk afneemt. 
 

- Zoals boven vermeld doet de gemeente Twenterand mee aan Twentse initiatieven op het 
gebied van statushouders. Deze samenwerking gaat onder andere over gezamenlijke 
inspanningen op inburgering en werk.  
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DOELENBOOM MAATSCHAPPELIJKE ONDERSTEUNING 

ONDERWERP:  Toegankelijkheid   
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 
De PvdA vraagt aan het College om nog voor de behandeling van de begroting 2018 met de 
uitkomsten van het onderzoek naar toegankelijkheid naar de Raad te komen, met eventuele 
voorstellen voor uitvoering tot versterking en verbetering in de gemeente Twenterand.   
 
Reactie college: 
We kunnen u melden dat het onderzoek dat is uitgevoerd naar aanleiding van de motie 
toegankelijkheid is afgerond. Conform uw wens wordt een lokaal plan van aanpak m.b.t. 
toegankelijkheid nog voor de behandeling van de programmabegroting 2018 in de gemeenteraad, 
aangeboden aan het raadspresidium.  
ONDERWERP:  Eigen bijdrage WMO 
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 
Wil het College alsnog de vragen die gesteld zijn in de motie van het CDA van 15-11-2016 om 
financieel inzichtelijk te maken aan het verlagen van de eigen bijdrage voor de WMO, beantwoorden? 
 
Reactie college: 
Via de gemaakte Notitie inzake de Motie Verlagen eigen bijdrage Wmo voorzieningen d.d. 30-6-2017 is 
antwoord gegeven op de motie. In de motie wordt gevraagd om financieel inzichtelijk te maken op 
welke wijze, en welke consequenties kleven aan het verlagen van de eigen bijdrage door het startpunt 
van het inkomensafhankelijke deel van de eigen bijdrage te verhogen voor een 
eenpersoonshuishouden en tarieven voor andere huishoudtypes met een soortgelijke verhouding te 
verhogen. In de beantwoording van de motie is uitgegaan van het verhogen van dit huishoudtype niet-
pensioengerechtigd naar een startpunt van een modaal inkomen 2017 van € 37.000,- (en daarmee het 
startpunt bij de andere groepen ook te verhogen met eenzelfde percentage). Bij de acceptatie van de 
motie is direct aangegeven dat het doorrekenen lastig is. Binnen de mogelijkheden is dit geprobeerd. 
Het voorstel zoals reeds genoemd in de beantwoording van de motie zal indicatief circa 2 ton extra 
gaan kosten. Voor de toelichting en aannames die horen bij dit bedrag verwijzen wij u naar de notitie. 
Overigens hebben wij vernomen dat het nieuwe kabinet in het regeerakkoord wederom nieuwe 
plannen heeft voor de eigen bijdrage Wmo, de gevolgen hiervan kunnen wij nog niet overzien.  
 

DOELENBOOM GEZONDHEIDSZORG 

ONDERWERP:  Lang Gezond 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Dit project heeft onlangs een vervolg gekregen in de kern Westerhaar zo lezen we, na succesvolle 
ervaringen in de kernen Vroomshoop en Vriezenveen. Een goede zaak. Echter, ons bereiken signalen 
van betrokken inwoners, die schriftelijk uitgenodigd worden een vragenlijst al dan niet digitaal in te 
vullen via een link op de website. Maar deze link werkt(e) niet. Cruciaal voor het succes van dit project. 
Naast dat dit amateuristisch is, vreest GBT nu een erg lage respons. Immers de eerste dagen na zo’n 
uitnodiging zijn erg belangrijk, daarna verdwijnt al gauw de belangstelling. Wij vragen u dan ook of u dit 
bekend is en hoe dit heeft kunnen gebeuren? En wat de respons op dit moment is? Als deze laag blijkt 
te zijn, wat gaat u daar aan doen? 
 
Reactie college: 
Zoals u aan het begin van uw eerste termijn op de begroting 2018 stelt, is de gemeente (steeds meer) 
een regiegemeente. De uitvoering van projecten zoals LangGezond wordt in opdracht van de 
gemeente door de lokale welzijnsorganisatie uitgevoerd, waarbij wij de voortgang op hoofdlijnen volgen 
en sturen op resultaten. Van de uitvoerende organisatie hebben wij vernomen dat er korte tijd 
onvoorziene belemmeringen waren in de ICT. Hierover is direct contact geweest met de 
gecontracteerde ICT-partner en deze zijn snel verholpen.  
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Op 9 oktober lag de respons rond 20%, maar vragenlijsten komen nog binnen. Een aantal ouderen is 
gebeld en gevraagd wat de reden is dat ze niet deelnemen aan LangGezond. Hieruit bleek dat ze geen 
behoefte hebben aan deelname, ICT speelt geen rol. 
De uitvoerende organisatie voert de PR voor het project om een zo groot mogelijk aantal inwoners te 
motiveren tot deelname. De afgelopen periode is LangGezond extra onder de aandacht gebracht via 
berichtgeving in kranten/bladen, via een groot aantal organisaties dat activiteiten aanbied voor ouderen 
(o.a. op het gebied van welzijn en sport), via zorgaanbieders (zoals thuiszorgorganisaties), via 
huisartsen, kerken en plaatselijk belang. Ook is hulp aangeboden bij het invullen van de vragenlijst en 
is de coördinator bij plaatselijke activiteiten aanwezig om informatie over LangGezond te geven en 
inwoners te stimuleren de vragenlijst in te vullen.  
 
ONDERWERP:  Gezondheid sportkantines en schoolkantines 
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 

- Wil het College met de sportclubs in Twenterand in overleg gaan over het aanbod van voeding 
in de sportkantines en te kijken naar gevarieerd en gezond aanbod van voeding?  

- Is het College al in overleg met scholen in Twenterand over het aanbod van voeding in de 
kantines en bijvoorbeeld te kijken naar het verwijderen van frisdrank en snoepautomaten?  

 
Reactie college: 

- Ja, wij zijn bereid om dit punt te agenderen, al blijft dit de eigen verantwoordelijkheid van de 
sportverenigingen. 

- Uw vraag plaatsen wij in de context van gezonde scholen aanpak. Dit thema komt periodiek 
terug in onze contacten met de scholen. Dit blijft de verantwoordelijkheid van de 
schoolbesturen. 
 
Zowel in 2016 als in maart 2017 hebben wij als gemeente de scholen attent gemaakt op de 
ondersteuningsronde Gezonde School 2017-2020. De Fontein heeft juist het vignet Gezonde 
School behaald. Dat is een vignet dat scholen kunnen behalen door op structurele werkwijze te 
werken aan gezondheid op hun school. Dit certificaat wordt behaald op een bepaald thema, 
bijvoorbeeld Voeding, Bewegen en Sport, Welbevinden, Genotmiddelen etc. Een school die 
één certificaat heeft behaald, mag zich ‘Gezonde School’ noemen. Voor de periode 2017-2020 
zijn er weer middelen vrijgemaakt voor het project Gezonde School. Scholen kunnen dit 
aanvragen. De GGD ondersteunt dit. 

 

DOELENBOOM JEUGD 

ONDERWERP:  Sloop Mozaïekgebouw 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Vanwege de sloop van het gebouw Mozaïek aan de Krijgerstraat lijkt het erop dat jongereninloop 
Flashback in Vriezenveen na 35 jaar geen onderkomen meer heeft. Dat geldt overigens voor meerdere 
activiteiten die vanuit dit gebouw plaatsvinden, waaronder zomerkamp. Gaat dit nu verdwijnen of hoe 
gaat dit verder? 
 
Wij als raadsfractie horen niets daarover van het college, hoewel wij hier meerdere keren om hebben 
gevraagd. Als Flashback daadwerkelijk mocht verdwijnen vinden wij dat een zeer zorgelijke zaak, want 
vele honderden jongeren en vrijwilligers komen in de kou te staan. Bovendien vinden wij dit niet te 
rijmen met de onlangs vastgestelde nota ‘Herpositionering van het jongerenwerk’. Het samenvoegen 
naar één jongereninloop op de plek van Stichting Reflection lijkt ons gedoemd te mislukken. Laten we 
elkaar niets wijs maken, de website en jaarverslagen van Reflection laten niets aan duidelijkheid te 
wensen over, het identiteitsgebonden karakter van Reflection is voor een grote groep jongeren een 
drempel. Zij komen nu niet daar deze inloop en zullen dat straks ook niet doen. Zij gaan tot nu toe wel 
naar Flashback. Gaan deze jongeren zich straks op straat begeven met alle gevolgen van dien? Het 
kan toch niet zo zijn dat Vriezenveen straks alleen christelijk jongerenwerk heeft en geen open 
jongerenwerk? 
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Reactie college: 
We zijn momenteel in gesprek met Stichting ZorgSaam Twenterand m.b.t. de huisvesting in het 
Mozaïek. Daar huisvesting grotendeels een verantwoordelijkheid voor de stichting zelf is, hebben wij 
begrepen dat Stichting ZorgSaam Twenterand besloten heeft om alvast het grootste deel van de 
activiteiten die vanuit dit gebouw plaatsvinden te verplaatsen naar andere locaties. 
 
In het kader van de herpositionering van het jongerenwerk vinden er ook gesprekken plaats over 
samenwerking en ook over de inlopen.  De uitkomsten zijn nog niet bekend, maar de eerste 
gesprekken zijn positief. De vastgestelde nota spreekt over maximaal 1 inloop per kern. De partijen in 
Vriezenveen zijn hierover in gesprek. De keuze voor huisvesting is primair aan de instellingen en als 
gemeente hebben wij een faciliterende rol. Als gemeente financieren wij het open jongerenwerk in 
onze gemeente en wij zullen er dan ook op toezien dat er jongerenwerk beschikbaar kan zijn conform 
het gestelde kader. Zoals via de toezeggingenlijst is aangegeven is de uitvoering rondom de 
herpositionering in volle gang en wordt u over het vervolg eind dit jaar geïnformeerd.  
 

PROGRAMMA KLANTGERICHTE ORGANISATIE EN BESTUUR 

ALGEMEEN 

ONDERWERP:  Publieksversie begroting 2018 
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 
Is het College bereid om ook een publieksversie van de begroting 2018 te maken en dit ook voor de 
toekomst te doen, voorafgaand aan de behandeling van de begroting? 
Reactie college: 
Het idee van een publieksversie spreekt ons aan. Een publieksversie kost tijd en geld, deze middelen 
zijn nu niet beschikbaar. 
 
ONDERWERP:  Onbenutte belastingcapaciteit 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
U geeft aan een bedrag van € 100.000 gegenereerd kan worden uit onbenutte belastingcapaciteit. Dit 
leidt volgens onze analyse tot een verhoging van de OZB in 2018 van 2,22%. Klopt het dat deze OZB 
verhoging wordt aangewend voor de dekking van de Agenda voor Twente? Kunt u ons duidelijk maken 
hoe de voorgenomen verhoging past in het uitgangspunt van het bestuursakkoord “Als uitgangspunten 
voor aanpassing van de OZB gelden: bij gelijkblijvend voorzieningenniveau geen toename van de 
belastingdruk (OZB), bij noodzakelijke aanpassingen het toepassen van maximaal de macronorm, bij 
noodzaak van uitbreiding van het voorzieningenniveau is discussie mogelijk over verhoging van de 
belastingdruk (OZB)”. 
 
Reactie college: 
Nee, de OZB verhoging wordt niet aangewend voor de dekking van de Agenda van Twente.  
 
ONDERWERP:  percentage OZB verhoging 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Kan het college ons uitleggen, waardoor dit percentage nu zelfs hoger is uitgevallen?  
 
Reactie college: 
In de Kadernota 2018 is als zoekrichting genoemd ‘het gebruik maken van de onbenutte 
belastingcapaciteit’. Deze is nu verwerkt in de begroting en zorgt ervoor dat het percentage hoger is 
uitgevallen. 
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ONDERWERP:  OZB verhoging/voorzieningenniveau 
Vanuit de fractie(s): Fractie Laarman, VVD 
Vraag: 
- Kan het college aangeven over welke uitbreiding van het voorzieningenniveau in deze begroting 

wordt gesproken, zodat deze een verhoging van de OZB dit rechtvaardigt. 
- Wordt het voorzieningenniveau in de gemeente Twenterand, als de begroting 2018 wordt 

aangenomen, ten opzichte van de jaren 2015, 2016 en 2017 teruggebracht, uitgebreid of blijft het 
niveau gelijk? Deze vraag hebben wij gesteld omdat deze uitgangspunten ook exact zo worden 
verwoord in het huidige bestuursakkoord, waar ook het college zich aan heeft geconformeerd. Dat 
het hierbij om het algehele voorzieningenniveau gaat, zonder specifiek onderscheid te maken 
tussen de diverse verschillende soorten voorzieningen, nemen wij aan, want dat onderscheid 
maakt namelijk het bestuursakkoord ook niet.  Deze vraag kon intern echter technisch niet 
beantwoord worden, hoewel het naar onze menig toch mogelijk moet zijn, hier rationeel en 
cijfermatig een oordeel over te geven.  
Wij stellen deze vraag daarom nu aan de wethouder, want iemand moet deze uitgangspunten, 
opgetekend in het bestuursakkoord toch kunnen beoordelen? Ze staan er toch niet zo maar? 

 
Reactie college: (voor beide vragen) 
- In de afgelopen jaren heeft uw raad bij de behandeling van de kadernota’s en 

programmabegrotingen, geconstateerd dat de financiële situatie van de gemeente onder druk 
staat. Ondanks de beperkte beschikbare middelen bent u als raad in staat geweest om  o.a. 50 % 
van de scholen te vervangen of uit te breiden en belangrijke accommodaties in stand te houden en 
of te ontwikkelen. De kapitaallasten zijn structureel en vragen om een passende dekking die niet 
remmend moet werken op doorontwikkeling van de gemeente Twenterand. Ook in de nabije 
toekomst moet de raad, daar waar u het noodzakelijk acht, de mogelijkheid hebben om te kunnen 
investeren in de samenleving of noodzakelijke accommodatie. 

 
ONDERWERP:  Uitkering gemeentefonds / regeerakkoord / Septembercirculaire 
Vanuit de fractie(s): CU, CDA, SGP 
Vraag: 

- Uit de september’17 circulaire is te ontcijferen dat de gemeente Twenterand kan uitzien naar 
grotere uitkering van het gemeentefonds en naar wij uitgerekend hebben + ca € 980 K – kunt u 
dit bevestigen college ? Tevens staat in het regeerakkoord dat de gemeente meer middelen 
tegemoet kan zien en hoe verhoud zich dit met deze begroting en de meerjarenbegroting ? 
Voor de tweede termijn van de raad wil onze fractie hier graag inzichten van ontvangen, kunt u 
dat toezeggen college ?  

- Bij een nadere analyse van de Septembercirculaire 2017 is ons gebleken dat de gemeente 
Twenterand in het jaar 2017 een hogere algemene uitkering over 2017 ontvangt. Kun u ons 
bevestigen dat dit om een bedrag van € 990.000 (voordelig) gaat? 

- Op het moment van dit schrijven is ons nog niets bekend wat de effecten van de 
septembercirculaire zullen zijn? Is bij u daar al iets over bekend? 

 
Reactie college: 

- Voor 2017 is bij de Berap 2017 een voordeel meegenomen van € 610.000. Op basis van de 
septembercirculaire kan dit bedrag niet bijgesteld worden.  
Conform afspraak is de brief met de reactie op de septembercirculaire 2017 dinsdag 17 
oktober jl. behandeld in ons college. Deze brief is u inmiddels toegezonden.  

 
ONDERWERP:  ICT 
Vanuit de fractie(s): GBT, CU, SGP 
Vraag: 
- GBT is van mening, en dat hebben we eerder laten weten, dat ICT in eigen beheer moet blijven. 

De uitdagingen die op dit terrein op ons afkomen zijn groot. Echter, wij willen voorkomen dat op 
afstand alles geregeld wordt, we minder zeggenschap en controle hebben. Praktijksituaties, het 
leverde vele Zembla-afleveringen op televisie op, tonen steeds weer aan dat uitbesteding ICT 
gepaard gaat met sloten geld dat er achteraan gaat, omdat de kennis van het hoe en waarom weg 
is en daardoor ontbreekt. Graag uw reactie hierop. 

- ICT uitbesteden, is dat wel zo’n goed en verstandig idee college?  



19 

 

Uitbesteden kost ook veel geld. Wij zijn er niet van overtuigd dat u dit moet doorvoeren. Wij zien 
het gevaar van grote datalekken: hoe groter het systeem hoe meer kans dat je ook geraakt wordt. 
Ook onze huis accountant heeft zich hierover aan de audit commissie kritisch uitgelaten. Wij zien 
wel heil in het buiten zetten van ondersteunende diensten die gericht zijn op specifieke onderdelen 
van de bedrijfsvoering. Het is gemakkelijker dit als eenheid buiten de deur zetten, Als voorbeeld de 
Belasting en salarisadministratie die is al samengevoegd. Dit sluit in elkaar en past ook. Het totale 
server park en onze ICT willen wij op voorhand niet koppelen met andere gemeenten is onze 
overtuiging op dit moment, tenzij er 100 % zekerheid gegeven kan worden dat onze systemen 
veilig zijn. Kan het college dit garanderen? 

- De beoogde samenwerking met andere gemeenten op het gebied van ICT roept bij ons de vraag 
op hoe we dit moeten zien in verband met de beoogde keuze voor een integraal software pakket 
voor onze gemeente. 

 
Reactie college: 
- Wij zijn eens met de stelling dat de uitdaging groot en complex zijn. Zeggenschap en controle in 

het ICT-landschap is een relatief begrip. Bepaalde voorzieningen en infrastructuur hebben wij geen 
zeggenschap en invloed op. Wij constateren dat het bundelen van krachten tot betere resultaten 
kan leiden op het gebied van veiligheid en invloed. Wij zijn een onderzoek gestart naar de positie 
van het cluster I & A binnen de bedrijfsvoering van Twenterand. Onderzocht wordt wat voor de 
gemeente Twenterand de meest effectieve I&A organisatie is in en na 2018. Hierbij wordt de 
gewenste situatie binnen Twenterand afgezet tegen de optie om de taken en activiteiten op dit 
terrein onder te brengen bij een van onze Twentse partners.  Bij een besluit hierover worden de 
bekende 5 K's (Kwaliteit, Kwetsbaarheid, Kosten, Kansen en Couleur locale/ nabijheid) gehanteerd 
als afwegingskader, waarvan de 'K' van kosten een onderdeel uitmaakt. 

- Met het oog op goede dienstverlening aan inwoners en bedrijven en het voldoen aan wet- en 
regelgeving wordt al een deel van onze data door externe partners beheerd (iBurgerzaken of 
Belastingen). We werken we al samen in ketens met overheidspartners (i-berichtenverkeer in de 
zorgketen en e-facturatie). We zijn via beveiligde internetverbindingen al verbonden met landelijke 
voorzieningen (Suwinet/BAG). Geen enkele organisatie kan 100 % zekerheid geven of hun ICT-
systemen veilig zijn, dus wij ook niet. 

- Softwarepakketten moeten beheerd worden. Door eventuele samenwerking met andere gemeente 
ontstaan synergie-effecten, omdat zij mogelijk dezelfde systemen hebben. De verbetering van 
kwaliteit en/of vermindering van kosten kan ontstaan door samenwerking op technisch en 
applicatiebeheer.  
 

ONDERWERP:  Doorontwikkeling Kernorganisatie 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
In de Ontwikkelagenda Transitieprogramma geeft u een aantal zeer belangrijke ontwikkelingen voor de 
organisatie van de gemeente Twenterand aan. Het gaat daarbij om een onderzoek naar samenwerking 
op het terrein van ICT/I&A, een onderzoek naar samenwerking op het gebied van control en een 
verkenning naar het op afstand plaatsen van het beheer en de exploitatie van de binnensport. Wij 
wijzen het college er op dat dit ingrijpende aanpassingen zijn in de organisatie van de gemeente en de 
werkprocessen binnen de organisatie van de gemeente Twenterand. Wij betreuren het dat de 
gemeenteraad tot nu toe niet is meegenomen in deze (voor de medewerkers binnen de organisatie en 
de gemeenteraad) ingrijpende voornemens. Waarom heeft dit niet plaats gevonden? Wanneer gebeurt 
dit wel? 
 
Reactie college: 
Het betreft hier ontwikkelingen binnen bedrijfsvoering. Op basis van onze verantwoordelijkheid en de 
daarbij behorende rolinvulling hebben wij bij de Kadernota 2018 door middel van de 
Voortgangsrapportage Transitieprogramma Heroriëntatie van 20 mei 2017 de door het CDA 
aangehaalde ontwikkelingen reeds geschetst. Deze ontwikkelingen passen ook in de zoekrichting 
‘renderende en vitale netwerken’ van de kadernota 2018. Zodra sprake is van een voorgenomen 
besluit door ons college over de genoemde onderwerpen informeren wij uw raad. 
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DOELENBOOM BEDRIJFSVOERING 

ONDERWERP:  Digitale dienstverlening 
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 

- In de begroting staat bij wat we gaan doen: “De tijd zal uitwijzen of dit bestaande budgetten 
mogelijk is of dat er op den duur financiële ruimte voor gecreëerd moet worden”. Gaan de 
activiteiten nu wel of niet gerealiseerd worden binnen de bestaande budgetten?  

 
Reactie college: 
Vooralsnog lukt het ons om met de bestaande budgetten hier gevolg aan te geven omdat er een 
verschuiving plaatsvindt qua inzet van communicatiemiddelen. Visuele middelen vragen soms een 
flinke investering dus vandaar ons voorbehoud.  
 
ONDERWERP:  Besparing personele kosten 
Vanuit de fractie(s): PvdA 
Vraag: 
- Kan het College inzicht geven in de realisatie van de besparing van de personele kosten en 

aangeven waar deze besparing gerealiseerd worden?  

- Wat gaat de inwoner van Twenterand hiervan merken?  

- Hoe verhoudt zich dit met de wensen op andere plaatsen in deze begroting met wensen tot 
uitbreiding van capaciteit (handhaving en communicatie)?    

 
Reactie college: 
- In de periode 2011- 2014 is bezuinigd op personeel met een omvang van ca. 10 % fte-reductie. In     

de periode 2014 – heden is er sprake van én een afname in aantal fte’s en is personele capaciteit 
anders ingezet. In de komende periode 2018 – 2021 gaan we hiermee door.  

- We sluiten niet uit dat de dienstverlening aan onze inwoners en bedrijven onder druk komt te 
staan. 

- Concreet betekent dit dat een aantal onderdelen binnen de organisatie wordt geconfronteerd met 
minimale personele bezetting waaronder bijvoorbeeld handhaving. Hierdoor kan de kwaliteit van 
de dienstverlening in het gedrang komen.  

 
ONDERWERP:  Uitstroom personeel 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Op pagina vier lezen we het één en ander over de uitstroom van personeel en “de financiële ruimte die 
daardoor ontstaat.” De doorgeschoten flexibele schil met als gevolg het verdwijnen van kennis, het 
vroegtijdig vertrekken van kwalitatief goede mensen, het niet creëren van betrokkenheid, van een band 
met onze gemeente en haar inwoners baart ons zorgen.  
Graag vernemen wij of u dit gevaar met ons onderkend en wat daaraan gedaan kan en moet worden? 
   
Reactie college: 
Door de natuurlijke uitstroom van medewerkers ontstaat ruimte en daarmee financiële ruimte. Hierdoor 
ontstaan keuzemogelijkheden hoe om te gaan met die financiële ruimte. Deze keuzemogelijkheden 
worden nader ingevuld op basis van het uitgangspunt om onze organisatie toekomstbestendig te 
maken én om binnen de zoekrichting financiële en organisatorische mogelijkheden inhoud te geven 
aan de financiële taakstelling. 
 
U stelt dat sprake is van een doorgeschoten flexibele schil. Wij herkennen ons niet in dat beeld. De  
flexibele schil is ontstaan door: 

 Flexibele inzet op het sociaal domein, mede als gevolg van het tijdelijke budget dat uw raad 
hiervoor beschikbaar heeft gesteld; 

 Inzet op specifieke projecten zoals bijvoorbeeld het zwembad; 

 Inzet op innovatieve zaken om onze organisatie gereed te maken voor de toekomst zoals 
bijvoorbeeld Twenterand Digitaal. 

Uit het bovenstaande volgt dat wij met deze flexibele inzet beogen om wendbaar en gericht 
maatschappelijke en bestuurlijke opgaven het hoofd te kunnen bieden. 
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Wij herkennen ons ook niet in het beeld dat kwalitatief goede mensen vroegtijdig vertrekken en dat er 
sprake is van niet-betrokkenheid binnen de organisatie, haar inwoners en met onze gemeente. Het 
verband tussen de flexibele inzet, de natuurlijke uitstroom én de door u geschetste gevolgen daarvan 
zien wij niet.  
 
ONDERWERP:  ruimte natuurlijke uitstroom 2019 / begroting 2018 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Kunt u uitleggen waarom u de ruimte die vanaf 2019 ontstaat door natuurlijke uitstroom van 
medewerkers meegenomen hebt in uw beoordeling? Naar onze mening heeft dat weinig te maken met 
de begroting van 2018. 
 
Reactie college: 
Door natuurlijke uitstroom van medewerkers ontstaat ruimte om onze organisatie op een flexibele wijze 
gereed te maken voor de bestuurlijke en maatschappelijke opgaves van de toekomst. Echter, onze 
verwachting is dat niet alle vrijkomende ruimte weer ingezet behoeft te worden. Deze vrijkomende 
ruimte ontstaat op basis van  de huidige inzichten vanaf 2019. Omdat wij in meerjarig perspectief een 
sluitende begroting als uitgangspunt hanteren, hebben wij deze ruimte binnen de zoekrichting 
‘financiële en organisatorische mogelijkheden benutten’ meegenomen. 
 
ONDERWERP:  Externe inhuur 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Wij verzoeken u om een totaal overzicht van externe inhuur in de periode 
2010 tot 1 oktober 2017. 
 
Reactie college: 
Inhuur derden 2010-2016 
Onder inhuur derden wordt verstaan: het uitvoeren van werkzaamheden in opdracht van een bij de 
organisatie in dienst zijnde opdrachtgever, door een private organisatie met winstoogmerk, door middel 
van het tegen betaling inzetten van personele capaciteit en deskundigheid, zonder dat daar een 
arbeidsovereenkomst of aanstelling tussen organisatie en de daarbij ingezette personen aan ten 
grondslag ligt.  
 
Toelichting  
Het kan onder andere gaan om de inzet van uitzendkrachten, zzp'ers of detacherings-overeenkomsten. 
Het kan zowel gaan om inhuur voor tijdelijke vervanging of voor inhuur van specialisten met 
specialistische vakkennis die ontbreekt in onze organisatie.  
Kenmerk van inhuur is dat de ingehuurde functionaris een plaats krijgt in de hiërarchie van de 
organisatie.  
Onder de definitie van externe inhuur valt niet:  
- alle vormen van uitbesteding en outsourcing waarin sprake is van resultaatopdrachten of waarbij 
resultaatafspraken worden gemaakt, zonder dat er door de opdrachtgever op inzet van specifieke 
capaciteit wordt gestuurd. Anders gezegd: alle vormen waarin een product of opdracht compleet in de 
markt wordt gezet.  
- Inhuur van deskundigheid voor de uitoefening van wettelijke taken, zoals tolken.  
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Toelichting:        
In 2014 is gestart met de voorbereiding voor de decentralisaties. Naast vaste formatie is er ook tijdelijk 
formatie (voor een periode van 3 jaar) t.b.v. de decentralisaties beschikbaar gesteld. De bedragen die 
hierbij horen vindt u in bovenstaand overzicht onder de noemer 'inhuur derden tbv sociaal domein'.
        
Flexibele inhuur 2016 is gestegen door:        
* Inhuur t.b.v Twenterand digitaal, waarvoor de raad geld beschikbaar heeft gesteld   
* Meer inhuur om knelpunten van krimp in de vaste formatie tijdelijk op te vangen   
* Transitie organisatie 

 


